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BLIC- „Stanje je bilo ozbiljno, 250 pacijenata dnevno je stizalo, puno 
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"Stanje je bilo ozbiljno, 250 pacijenata dnevno je stizalo, puno lekara je bilo zaraženo..." Dr 

Milisavljević o eksploziji zaraze u Novom Pazaru 

Prema naredbi ministra zdravlja, prof. dr Slobodan Milisavljević je 1. aprila ove godine 

postavljen za koordinatora za suzbijanje korone za Šumadijski region. On je, sa svojim kolegama 

i saradnicima, jedan od junaka našeg vremena, koji je uspeo da spreči pravu kovid tragediju u 

Novom Pazaru ovog proleća. 

Ovaj vrhunski grudni hirurg, koji je svojim znanjem ovu hiruršku granu u kliničkom centru u 

Kragujevcu izdigao na najviši svetski nivo, suočio se sa virusom koji hara celim svetom i odnosi 

živote na svim kontinentima... 

Kako iz vašeg ugla izgleda borba protiv pandemije kovida? 

- U početku se smatralo da je korona respiratorni virus. Međutim, na osnovu današnjih 

saznanja, jasno je da je to sistemski virus koji napada mozak, jetru, pluća... Ja jesam grudni 

hirurg, ali sam 2009. godine kada je bila pandemija H1N1, imali smo veliki broj obolelih, 

učestvovao u saniranju te zaraze. Kada smo stigli u Novi Pazar, a u ekipi smo bili pored mene 

dva anesteziologa, jedan infektolog i dva medicinska tehničara, zatekli smo ozbiljno stanje. Oni 



 
 

su u dva do tri dana imali eksploziju zaraze, ogroman priliv pacijenata, oko 250 svakog dana. Sve 

se poklopilo – politički i verski skupovi, niko nije poštovao distancu, nisu se ljudi čuvali... Imali su 

veliki broj zaraženih lekara i medicinskih sestara. Nije bilo podele na crvenu i zelenu zonu, 

pacijenti su dolazili direktno na odeljenja, pomešali su se zaraženi sa zdravima... Odmah smo 

organizovali kovid sistem, sproveli smo obuku kako da se nosi zaštitna oprema... Niko nije sme 

da uđe u bolnicu ako nije prošao trijažni centar u Domu zdravlja... 

Kada se video prvi rezultat tako organizovanog posla? 

- Već za desetak dana, zaveo se red i napravio sistem. Bilo je potrebno da angažujemo i policiju 

kako bi ljudi poštovali pravila. I Vojska Srbije je puno pomogla, poslali su lekare sa VMA... Ubrzo 

smo isto uradili i u Sjenici i Tutinu. Zato je važna poruka svima da se nikako ne opuštaju. Ljudi 

moraju da shvate da se radi o prvoklasnom virusu ubici, koji ne pravi razliku ni po veri, ni po 

naciji, ni uzrastu. Korona virus napada bukvalno sve podjednako. Da smo uspeli, videli smo kada 

su nam ljudi prilazili na ulici, čestitali nam, postavljali su transparente sa "Hvala, Kragujevac", 

"Hvala, Kraljevo". 

Svi pričaju o drugom talasu epidemije, zna li se kada će da počne, ima li nekih predviđanja? 

- Da li nas čeka drugi talas virusa, to je velika nepoznanica. Ne zna se da li će se pojaviti na jesen 

ili na zimu, ovako ili kao običan sezonski virus. Smanjenje broja pacijenata smo iskoristili za 

servisiranje opreme i odmaranje ljudi, tako da smo praktično spremni. Ali, već beležimo 

postepeno povećanje broja pacijenata u ambulantama, što treba da upozori na oprez. Treba 

izbegavati javne skupove, bliske kontakte, raditi od kuće ako je moguće.  
Operacije i usred epidemije 

U Kliničkom centru u Kragujevcu nisu zapostavljeni non kovid pacijenti, koji nisu trpeli zbog 

epidemije. U sklopu endoskopske grudne hirurgije je do sada urađeno 623 VAC asistencija, 

odnosno operacija bez otvaranja grudnog koša. Ova klinika se svrstala, zahvaljujući dr 

Milisavljeviću, u red vrhunskih svetskih bolnica, koje rade VAC lobehtomiju, anatomske 

resekcije pluća, koje su najteže operacije. Do sada ih je urađeno 23, a pre par meseci i prvi put 

pristupom iz trbuha, kroz rupicu od tri centimetra, kada je odstranjeno pola plućnog krila bez 

reza na grudnom košu. 



 
 

 

"KO NEMA SIMPTOME, NE MORA U KOVID AMBULANTU" Dr Kon o merama za povratnike iz 

"crvenih korona zona" i KAZNAMA 

Građani Srbije koji se vraćaju u zemlju sa letovanja iz "crvenih korona zona", a nemaju 

simptome infekcije, imaju obavezu da se elektronski prijave zdravstvenom sistemu, ne bi bilo 

dobro da svi odmah pojure u kovid ambulante - kazao je juče epidemiolog dr Predrag Kon, član 

Kriznog štaba za suzbijanje epidemije. 

Danas u 18 časova stupa na snagu odluka da državljani Srbije koji se vraćaju iz zemalja gde je 

veliki broj zaraženih virusom korona moraju da se prijave u sistem, a ukoliko imaju simptome, 

poput povišene temperature, gubitak čula ukusa i misira, ili nekog drugog vida respiratorne 

infekcije, u obavezi su da odu u kovid ambulantu. 
Završetak nadzora podrazumeva odjavu posle deset dana  

Epidemiolog Kon je, gostujući na RTS-u, istakao da se očekuje da u zemlju uđe više od 50.000 

ljudi nedeljno i da nijedna inspekcija ni kontrola samoizolacije to ne bi mogla da izdrži. Kako je 

objasnio, prijava je nešto što već postoji kao test samoprocene na portalu e-zdravlje i prilično je 

jednostavna, jer se ubacuju lični podaci. Čim se izvrši prijava preko tog sistema, i osoba upiše 

kada je i koji granični prelaz prošla, ona je u sistemu. 



 
 

- Bitno je da budu prijavljeni, to je po članu zakona, znači da imaju obavezu. Kazna neće biti 

glavni način borbe. Međutim, treba shvatiti da onaj ko se ne prijavi, a dođe do zaražavanja od te 

osobe, on ne može da izbegne ono što u zakonu piše, dodao je Kon. 

Prema njegovim rečima, ne očekuje se da će baš svi bez problema ubaciti podatke. Ističe i da 

ovde nije reč o evidenciji. 

- Ovde nije pitanje kontrole ili evidencije. Ovde je u pitanju lična stvar, da se neko javi u kovid 

ambulantu ako ima simptome. Nije stvar evidencije koliko je ljudi ušlo, mi to možemo da 

dobijemo i od granične policije, rekao je. 

Inače, ukoliko je neko svojim neodgovornim ponašanjem doveo zdravlje građana u opasnost, 

propisana kazna je 150.000 dinara. 
Zemlje u crvenim zonama su Crna Gora, Hrvatska, BiH i Albanija  

Kon kaže da je to mera gde kazna nije glavni način borbe, već je potrebno shvatiti da onaj ko se 

bahato ponaša, ne prijavi se, a dovede do posledica i zaražavanja, pogotovo ako dođe do 

tragičnih posledica, ne može da izbegne ono što piše u zakonu. 

- Ja obično kažem, niko nije u konfliktu ni sa kim, nego je samo u sukobu sa zakonom - poručio 

je Kon. 

Epidemiolog dodaje i da završetak nadzora podrazumeva odjavu posle deset dana. 

Inače, samo u protekla 24 časa na teritoriji Bosne i Hercegovine registrovane su 394 zaražene 

osobe, dok Hrvatska trenutno broji 2.108 aktivnih, sa 250 novozaraženih slučajeva u proteklom 

danu. U Crnoj Gori u protekla 24 časa potvrđeno je još 230 slučajeva infekcije od 953 testiranih 

osoba. Ukupan broj aktivnih slučajeva u Crnoj Gori juče je iznosio 2.401. 
Zaraženo još 82, preminulo dvoje 

Prema jučerašnjem preseku u 15 časova, u poslednja 24 sata na teritoriji Srbije na virus korona 

testirano je 6.877 osoba, od kojih su 82 pozitivna, a nažalost preminule su dve osobe. 

U bolnicama širom Srbije na respiratorima se nalazi 21 pacijent, podaci su Ministarstva zdravlja i 

Instituta "Batut". 
Kako izgleda test samoprocene: 

Građani Srbije koji se budu vraćali iz Crne Gore, Hrvatske, BiH i Albanije, a koji će biti pod 

nadzorom, u okviru njega će možda popunjavati i test samoprocene na korona virus. Može se 

pronaći na sajtu Ministarstva zdravlja www.e-zdravlje.gov.rs, i sama procedura popunjavanja 

testa je veoma jednostavna. 



 
 

Svako ko želi da ga uradi prvo treba da se registruje, a to se čini upisivanjem LBO i broja 

zdravstvene knjižice. Zatim se popunjavaju lični podaci, mesto boravišta, broj telefona, a onda 

je neophodno štiklirati odgovore na pitanja koja su postavljena. 

Najpre se upisuje datum početka simptoma, i koliko iznosi povišena temperatura. Na sledeća 

pitanja se odgovara štrikliranjem. Prvo treba štriklirati ponuđene odgovore ako postoji neki od 

bolova - u mišićima, grudima, stomaku ili u zglobovima. 

U daljem popunjavanju testa neophodno je označiti neke od simptoma, a navedni su: otežano 

disanje, opšta slabost, dijareja, kašalj, mučnina - povraćanje, upala grla, glavobolja, curenje 

nosa, uznemirenost-konfuznost, gubitak čula ukusa i gubitak čula mirisa. 

U trećem delu testa, osiguranik popunjava da li je bio u nekoj od zemalja unutar 14 dana otako 

su se pojavili simptomi, kao i gde. Poslednje što se na testu traži, jesu podaci o kontaktima - da 

li je osoba putovala u zaraženo područje, ili bila u nekoj od zdravstvenih ustanova. 

 

 

4 FAZE, 5 KOMPANIJA I SPAS OD KORONE: Donosimo vam detaljan PLAN VAKCINACIJE, evo ko 

će prvi kod nas da je primi 

Vakcina protiv virusa Covid-19 uskoro bi, prema rečima pojedinih proizvođača mogla da bude 

dostupna, ali se svakako nametnulo pitanje ko će među prvima dobiti vakcinu i kako će ona 



 
 

dalje biti distribuirana. Svetska zdravstvena organizacija napravila je plan raspodele koji 

podrazumeva da vakcina prvo bude dostupna zdravstvenim radnicima i rizičnim grupama. 

Svetska zdravstvena organizacija objavila je plan u dogovoru sa Strateškom savetodavnom 

grupom stručnjaka za imunizaciju (SAGE), koji treba da pobedi takozvani nacionalizam vakcina, 

odnosno ideju da svaka zemlja treba da razmišlja samo o svojim građanima. 

- Prioritet mora da bude vakcinacija nekih ljudi u svim zemljama, pre nego svih ljudi u nekim 

zemljama. Nacionalizam prilikom vakcinisanja će produžiti epidemiju, neće je skratiti, rekao je 

direktor SZO dr Tedros Adhanom Gebrejesus u Ženevi. 
Znaju se prioriteti 

To praktično znači da SZO na ovaj način prihvata globalni pristup, dajući prednost vakcinaciji 

najranjivijim grupama ljudi širom sveta. 

Prošle nedelje je odbor koji savetuje američke centre za kontrolu i prevenciju bolesti predložio 

četiri uzastopne faze određivanja prioriteta vakcina u SAD-u, počevši od visokorizičnih 

zdravstvenih radnika, ljudi sa ozbiljnim zdravstvenim stanjem i starijih koji žive u prepunim 

objektima. U narednoj fazi, vakcinisani bi bili zaposleni u najvažnijim profesijama poput 

prosvetara, policije, vojske... Smernice SZO ne uključuju redosled kojim bi određene grupe 

primale vakcinu, ali plan ističe određene ugrožene grupe kao veći prioritet za globalni uticaj, uz 

određenu fleksibilnost zasnovanu na jedinstvenim potrebama svake zemlje. 

Epidemiolog i član Kriznog štaba prof. dr Branislav Tiodorović kaže za "Blic" da naša zemlja 

podržava SZO da svaka zemlja dobije isto pravo kada je dostupnost vakcine u pitanju, a što se 

proiriteta tiče, oni bi svakako trebalo da postoje s obzirom na to da će za vakcinom protiv Covid-

19 vladati velika potražnja. 

- Svaka zemlja treba da ima prioritete, što se naše zemlje tiče, mi znamo koji su naši: 

zdravstveni radnici, naročito oni koji rade sa kovid pozitivnim pacijentima, sa hroničnim 

bolesnicima, tu su svakako i hronični bolesnici, oni sa slabijim imunitetom, a onda i vojska, 

policija, svi koji su u komunikaciji sa velikim brojem ljudi, pa i mediji su tu. Takođe, mi kao 

zemlja smo uzeli učešće sa određenom količinom novca i podržali istraživače, što je za jednu 

malu zemlju dovoljno - kaže epidemiolog Tiodorović. 
Pristup svima 

Kako dalje prenosi "ABC News", okvir za distribuciju vakcina koji je predložila SZO osigurava 

svim zemljama pristup novoj vakcini protiv virusa korona čim postane dostupna. Zemlje sa višim 

i srednjim dohotkom, koje se takođe nazivaju samofinansirajućim zemljama, obezbediće 

sredstva za program ubrzavanja vakcina, COVAKS, znajući da je dugoročni cilj globalni 

prosperitet, prenosi „ABC News“. Ovaj program podržalo je 78 bogatijih zemalja, dok su 



 
 

Nemačka, Japan, Norveška i Evropska komisija ove nedelje izrazile interes da učestvuju kao 

samofinansirajuće zemlje. Do sada, ukupno 170 država namerava da učestvuje u COVAKS-u, što 

predstavlja oko 70% svetske populacije. Sjedinjene Države nisu među njima. 

- Ideja koja stoji iza postrojenja COVAKS je da se svetska zajednica ujedini na prosvećen i 

samointeresan način da podstakne i potom distribuira vakcinu, tako da nema zemlje na svetu u 

kojoj od početka nema dostupnih vakcina - rekla je dr Rut Fejden, osnivač instituta "Džons 

Hopkins Berman". 

On je rekao da u ovom slučaju najbogatiji treba da pomognu. 

- Zemlje koje dolaze i koje se samofinansiraju u osnovi pomažu sebi pomažući svetu, dodala je 

ona. 

Smernice SZO ne uključuju redosled kojim bi određene grupe primale vakcinu, ali plan ističe 

određene ugrožene grupe kao veći prioritet za globalni uticaj, uz određenu fleksibilnost 

zasnovanu na jedinstvenim potrebama svake zemlje. 

- Nismo konkretno rekli kojim grupama treba dati prioritet prvo, drugo i treće. To će doći 

kasnije. Ne predugo, ali to će doći kasnije - rekao je Faden. Lokalni obrasci prenosa, opšta 

količina zaliha vakcina i nacionalna infrastruktura uticaće na taktike distribucije, dodao je on. 
Vakcine za nastavnike pre nego za đake 

Doktorka Rut Fejden, jedna od vodećih članica programa KOVAKS, rekla je da je globalni 

prioritet SZO da deca mogu nesmetano da idu u školu. 

- Ne treba ni napominjati koliko je važno da u vreme epidemije školstvo funkcioniše nesmetano. 

U ovom trenutku imamo više od milijardu i po dece koja ne idu u školu. Naš cilj je da, uprkos 

epidemiji, sva deca mogu da idu u školu, što pre i što bezbolnije. Kada jednog dana budemo 

imali vakcinu, to će biti u prvom redu strategije. Ideja je da vakcinu dobiju nastavnici i školstvo 

osoblje, a ne deca. Ideja SZO je da deca ne budu vakcinisana - napomenula je Foden. 
Za grip spremno 500.000 doza 

Građane Srbije ove godine od gripa će štititi vakcine iz uvoza, ali i domaća cepiva koje je 

proizveo Institut "Torlak". 

Državni sekretar Ministarstva zdravlja Berislav Vekić rekao je Tanjugu da će Srbija predstojeću 

sezonu gripa dočekati spremno sa više od 500.000 doza vakcina - 345.000 iz uvoza i 200.000 

"Torlakovih". 

- Ove godine smo predvideli za 30 odsto više vakcina u odnosu na prošlu godinu. Govorim o 

četvorovalentnoj vakcini protiv gripa - rekao je Vekić. 

Prve doze i prva isporuka očekuju se prvig oktobra, a nakon toga kreće distribucija po 

domovima zdravlja i zavodima za javno zdravlje. 



 
 

- Struka će doneti odluku kog datuma krećemo s vakcinacijom. Pik sezonskog gripa je u januaru i 

februaru i bitno je da se proceni kada da se počne - naveo je Vekić. 
TOP 5 vakcina protiv virusa korona 

1. CanSinoBIO 

Kineska kompanija “CanSino Biologics” razvila je vakcinu zasnovanu na adenovirusu Ad5 u 

saradnji sa kineskom vojnomedicinskom akademijom. U maju su objavili obećavajuće rezultate 

faze jedan, a tvrdi se da je faza dva pokazala (mada ti rezultati još nisu objavljeni) da vakcina 

pokreće snažan odgovor imunog sistema kod ljudi. Kineska vojska je 25. juna odobrila vakcinu 

na godinu dana kao “specijalno neophodan lek”. 

2. AstraZeneca - Univerzitet u Oksfordu 

Britansko-švedska kompanija "AstraZeneca" i Univerzitet u Oksfordu razvijaju vakcinu 

zasnovanu na adenovirusu ChAdOx1 koji se javlja kod šimpanzi. Vakcina je još u kombinovanim 

fazama 2/3 u Engleskoj, ali je već u punoj fazi tri u Brazilu i Južnoj Africi. "AstraZeneca" je u junu 

rekla da im je proizvodni kapacitet dve milijarde doza. U septembru su objavili da su primećena 

neželjena dejstva koja su u fazi otklanjanja. 

3. Sinopharm 

Posle otkrića da je neaktivni virus korona bezbedan i da proizvodi odgovor imunog sistema kod 

ljudi, kineska državna kompanija "Sinopharm" je u julu pokrenula fazu tri testiranja svoje 

vakcine u Ujedinjenim Arapskim Emiratima, gde će 15.000 ljudi dobiti ovu "bocu". 

4. Sinovac Biotech CoronaVac 

Privatna kineska kompanija "Sinovac Biotech" testira neaktivnu vakcinu zvanu CoronaVac. U 

julu je objavljeno da su faze jedan i dve na 743 dobrovoljca pokazale da nema ozbiljnih 

sporednih efekata i da proizvodi reakciju imunog sistema kod ljudi. "Sinovac" je pokrenuo fazu 

tri u Brazilu u julu i trenutno gradi postrojenje za proizvodnju 100 miliona doza godišnje. 

5. Bacillus Calmette - Guerin (be-se-že) 

Vakcina „Kalmet-Gueran“ , u Srbiji poznata pod nazivom be-se-že, razvijena je još početkom 

prošlog veka kao zaštita od tuberkuloze. Mardokov institut za dečja istraživanja u Australiji je 

trenutno u fazi tri da li ova vrsta vakcine delimično štiti od korone, o čemu se uveliko raspravlja 

u svetskoj javnosti. 
Prioriteti za vakcinu 

Prva faza 

Zdravstveni radnici, starije osobe 

Druga faza 



 
 

Hronični bolesnici (pre svega srčani i bubrežni), gojazni (sa BMI preko 40), zaposleni u 

profesijama ključnim za funkcionisanje sistema 

Treća faza 

Odrasli bez zdravstvenih tegova 

Četvrta faza 

Deca 

 

 

"OD NULTOG PACIJENTA TRAJE NEPRESTANA BORBA" Dr Stokić je na čelu ustavnove gde je 

lečen prvi srpski korona pacijent 

Direktorka Kliničkog centra Vojvodine prof. dr Edita Stokić kaže da su ljudi, tradicija, iskustvo i 

savremena medicinska tehnologija ključ uspešne borbe protiv Covida 19 virusne infekcije u 

instituciji koju predstavlja. 

Ona u intervjuu za "Blic" podseća da je od 7. marta, kada je nulti pacijent zaražen virusom 

korona u Srbiji premešten u Klinički centar Vojvodine, krenula borba zdravstvenih radnika sa 

ovom opakom bolešću i da ona i dalje traje. 

Sa kakvim ste se sve izazovima vi i vaše kolege susretali s obzirom na to da je ovo potpuno nova 

bolest? 



 
 

Kada je najavljen prvi pacijent, munjevitom brzinom se okupio multidisciplinarni tim lekara, 

medicinskih sestara i ostalog medicinskog i nemedicinskog osoblja koji se evo već punih šest 

meseci danonoćno bori sa ovom pošasti. Od početka epidemije Covida 19 KC Vojvodine je, u 

skladu sa zahtevima Kriznog štaba, kao i na osnovu potreba, sproveo strukturalne promene 

organizacije rada i zbrinjavanja bolesnika, kako sa Covid 19 infekcijom, tako i nezaraženih 

bolesnika. Od početka epidemije preko 750 zdravstvenih radnika (lekara i medicinskih sestara 

KCV) direktno je učestvovalo u lečenju pacijenata obolelih od korona virusne infekcije. 

Koliko je ovaj period bio težak za vaše zaposlene? 

Veliki broj zdravstvenih i nezdravstvenih radnika je ostavio svoje porodice, supružnike, decu, 

roditelje i krenulo u borbu kojoj se nisu nadali. Poznato je da su oni pored izloženosti visokom 

riziku od infekcije, povećanim radnim obavezama i posledičnim problemima, izloženi i strahu 

zbog mogućnosti transmisije virusa sa radnog mesta u porodicu. Zbog toga, zdravstvenog 

radnika moramo posmatrati ne samo kao profesionalca nego i kao roditelja, supružnika ili dete. 

Ovaj period nije težak samo za medicinske i nemedicinske radnike koji se bore sa korona 

virusnom infekcijom nego i za naše porodice. Zaposleni u Covid jedinicama KCV rade 

požrtvovano, ne razmišljajući o sebi, svom odmoru, slobodnom vremenu, prekovremenom radu 

i slično. Ćerkica jednog od lekara poslala mi je crtež sa porukom: "Molim vas da mom tati date 

pet-šest dana godišnjeg odmora" i crtežom koji slama srce. Podrška porodice pobuđuje 

najtoplije emocije, toplinu oko srca u ovim trenucima i naravno daje snažan podstrek, snagu i 

motivaciju u izvršenju brojnih zadataka i aktivnosti koje nam je ova situacija dodatna 

nametnula. 

A sličnih prepiski imali smo mnogo. Svakodnevno na adresu KCV stižu razna pisma podrške i 

pohvala. Organizovani i skromni, radili smo zajedno. Vodili smo se činjenicom: "Kada imamo 

jedni druge, imamo sve". 

Kakve su vaše prognoze vezane za epidemiju virusa korona? Nazire li se kraj i kada ga uopšte 

možemo očekivati? 

Sada, kada epidemija jenjava, možemo da kažemo da smo se po prvi put susreli sa jednim 

novim, do sada potpuno nepoznatim infektivnim agensom. Skoro sedam meseci požrtvovanog 

danonoćnog rada svih zaposlenih doveli su do toga da smo pokazali izuzetnu složnost i 

spremnost da odgovorimo na najveće izazove. Ovakva organizacija rada i spremnost rezultovali 

su velikim brojem izlečenih bolesnika. 



 
 

Kao lekar kliničar teško mogu da odgovorim na ovo pitanje. Teško je predvideti kada će se 

smiriti ovaj virus. Moramo se navići da živimo i poštujemo sve mere prevencije koje 

preporučuju epidemiolozi i krizni štab. Na kraju, jasno je da svi moramo dati svoj doprinos u 

borbi protiv epidemije, svako na način za koji je osposobljen, a svi zajedno pridržavanjem 

protivepidemijskih mera. To je jedini način da se vratimo normalnom životu i bez straha 

budemo sa svojim najdražim kao nekada. 

 

 

 

 

 
DA LI ĆE PONOVO BITI UVEDENO VANREDNO STANjE? Dr Darija Kisić Tepavčević odgovara na 

ključna pitanja 

Doktorka Kisić Tepavčević  izjavila je večeras u emisiji “Usijanje” da nije istina da će svi koji se 
budu vraćali iz stranih zemalja u Srbiju morati da idu u kovid ambulante, ali da će morati da 
urade testove  preko portala koji je specijalno za to namenjen. 



 
 

- Građani će na prelazu dobiti određeno uputstvo i zdravstveno upozorenje i moraće da 
sa prijave na određeni portal, tu će ući preko svog LBO i matičnog broja. Onda će nakon toga da 
ispune jedan kratak upitnik, takozvana samoprocena sa osnovnim setom potencijalnih 
simptoma, a nakon toga se dobije rezultat na osnovu koga se orjentaciono procenjuje da li 
osoba treba da se javi u kovid ambulantu. Ako nema simptome, onda će dobiti spisak mera 
kojih mora da se pridržava. A biće naznačeno da je osoba dužna da i desetog dana po dolasku u 
zemlju opet popuni upitnik. Kada se popuni test sve osobe će moći da sačuvaju tu samoprocenu 
i u slučaju potrebe prikažu da imaju i prijavu i odjavu - rekla je ona. 
Ona je dodala da ako bude sumnje na prisustvo virusa, građani će moći automatski da stupe u 
kontakt sa kovid ambulantom i zakažete pregled. 
Doktorka je objasnila da je prema poslednjim informacijama oko 75.000 naših građana 
prešlo granicu sa Crnom Gorom, oko 100.000 sa Hrvatskom a između 2.000 i 3.000 sa 
Egiptom i Turskom. Kisić Tepavčević je dodala da je veliki broj naših građana u zemljama 
koje su "rizične" i da će se svi oni vratiti u Srbiju, zbog čega su uvedene nove me re. 
Na pitanje da li se razmišlja o novom vanrednom stanju, doktorka Kisić je rekla da "ne 
najavljuje ništa", ali da je takvo stanje u vreme kada je uvedeno bilo apsolutno opravdano.  
- U drugom piku smo imali najveći broj obolelih između 20 i 40 godina. To  su osobe koje su 
radno aktivne i koje su se najviše izlagale. Najstariji su najrevnosniji i najviše poštuju mere. 
Ali nažalost kada se oni razbole onda je mnogo veća komplikacija, što smo viđali u staračkim 
domovima. Gde god je dozvoljeno da se virus unese u populaciju starih, to se širilo kao 
požar - rekla je ona. 
Dosta je kontrovezi oko ove vakcine, a ona praktično još uvek nije ni napravljena. Čitava stručna 
i naučna javnost je željno očekuje. Što se tiče sezonskog gripa, dobra vest je da se na južnoj 
hemisferi sezona gripa je bila izuzetno blaga. Praktično najblaža u ovom veku. Većina istraživača 
objašnjava da je to zbog toga što su se koristile preventivne mere i vakcinacija protiv gripa.  
- Vakcina protiv gripa biće dostupna početkom oktobra - rekla je doktorka Darija i dodala da 
ne bi bio problem kada bi se pored ove vakcine primila i vakcina protiv kovida, ako bi 
postojala u tom trenutku.  
Kisić Tepavčević je objasnila da ne postoji mogućnost da se razlikuju simptomi kovida i 
sezonskog gripa, a da je prisustvo virusa moguće utvrditi jedino laboratorijski. 
- Ne postoji ni jedan simptom i znak koji isključivo ukazuje na kovid ili grip. Jedino 
laboratorijski može da se utvrdi - rekla je ona i dodala da mnoge osobe koje su imale 
prehladu misle da su imale grip. 

 



 
 

 

POVRATNICI IZ INOSTRANSTVA OD DANAS POD POSEBNIM NADZOROM: Ovo su detaljna 
uputstva šta obavezno morate uraditi 

Građani Srbije koji od danas posle 18 sati uđu u zemlju, bice pod posebnim zdravstvenim 
nadzorom. 
Oni će pri prelasku granice dobiti zdravstveno upozorenje, u kome će biti upoznati sa svim 
obavezama koje su dužni da ispune. 
Prvi korak koji bi trebalo da preduzmu pri povratku u zemlju je test samoprocene na Kovid-
19 koji je dostupan na https://www.e-zdravlje.gov.rs/landing/, rečeno je u Vladi Srbije. 
Popunjavanje tog upitnika pomoći će im da dobiju bolji uvid u svoje opšte zdravstveno 
stanje i rezultat testa će biti pokazatelj da li je potrebno da se jave u Covid ambulantu.  
Građanin koji popunjava test treba da rezultat odštampa ili sačuva, kako bi imao dokaz o 
urađenom testu. To znači da ne treba po automatizmu svi koji se vraćaju iz inostranstva da 
posećuju Kovid ambulante, već samo oni koji urađenim testom samoprocene dobiju takva  
uputstva. 
Na taj način se izbegavaju nepotrebne gužve u ambulantama i eliminiše se opasnost da se 
nezaraženi građani inficiraju virusom pri redovima za pregled.  
Period posebnog zdravstvenog nadzora traje 10 dana, tako da desetog dana od povratka iz 
inostranstva, građani koji pri prvom testu nisu dobili uputstvo za odlazak u Kovid ambulantu 
treba da još jednom urade test samoprocene na COVID-19. 
Ukoliko rezultati tada pokažu da nema opasnosti od infekcije, posebni zdravstveni nadzor za 
njih prestaje da važi. 
Za one koji nisu u mogućnosti da ispune onlajn upitnik, treba da telefonom pozovu Institut 
ili Zavod za javno zdravlje u svom gradu ili opštini i dobiće sva neophodna uputstva.  

http://www.e-zdravlje.gov.rs/


 
 

Svako nepostupanje po uputstvima iz zdravstvenog upozorenja predstavlja grubo kršenje 
epidemioloških mera i svesno ugrožavanje sopstvenog zdravlja, ali i zdravlja stanovništva 
Srbije. 
Rizična i neodgovorna ponašanja poput tih mogu relativno brzo dovesti do ponovnog i još 
bržeg širenja korona virusa među stanovništvom. Vlada Srbije poziva sve građane da strogo 
postupaju po uputstvima iz zdravstvenog upozorenja. 
Poštovanje preventivnih mera i dalje ostaje jedini siguran i dokazan način zaštite od korona 
virusa. Nosenje maske u zatvorenim prostorima, održavanje razdaljine kao i redovna  
higijena ruku i dezinfekcija prostora su od ključnog značaja.  
Vlada Srbije još jednom apeluje na sve građane da poštuju sve epidemiološke mere, bez 
izuzetka. Iako su građani koji su doputovali iz inostranstva pod većim rizikom zaraze, to ne 
znači da ostali koji nisu napuštali Srbiju ne treba da se čuvaju i i dalje preduzimaju sve mere 
zaštite od korona virusa. 
- Sve do pojave vakcine, samo gvozdenom disciplinom možemo doći do zajedničkog cilja a 
to je konačna pobeda nad korona virusom i to ćemo svi zajedno  uspeti - poručuju iz Vlade 
Srbije 
 
 
 
 

 

 

 
 



 
 

Prijem urgentnih pacijenata u KBC „Zemun” i „Zvezdara" 

Kliničko-bolnički centri „Zvezdara” i „Zemun” u Beogradu, od izlaska iz kovid sistema, nastavili 
su da rade punim kapacitetom i u ovom momentu usmereni su na prijem urgentnih pacijenata i 
onih sa malignim oboljenjima. 
U KBC „Zvezdara”, koji je od 18. avgusta u nonkovid sistemu, za Tanjug kažu da se ta 
zdravstvena ustanova sada vratila ustaljenom radu, te da se pored hitnih slučajeva, primaju i 
hirurški pacijenti, sa malignim oboljenjima, pacijenti za operaciju... 
Direktorka Klinike za interne bolesti KBC „Zvezdara” Teodora Beljić Živković kaže da je bio veliki 
broj pacijenata koji su bili „zakazani” od aprila do avgusta i da je sada prioritet da svi oni imaju 
preglede. 
„To funkcioniše relativno dobro. Samo molim pacijente da se pridržavaju onoga što im sestre 
kažu. Ne treba da odlažu svoje preglede. Ako osete da imaju kardiološke smetnje ili im je bilo 
rečeno da operišu štitnu zlezdu ili žučnu kesu, treba odmah da se jave lekaru”, ističe Beljić 
Živković. 
Ona je navela i da bolnica ima prazne postelje, jer se kako kaže, pacijenti ne javljaju na vreme u 
bolnicu, a onda „dođu u katastrofalnom stanju”. 
„To sve želimo da izbegnemo. Najveći su izazov dijagnostičke procedure, ne toliko rendgen, 
možda više kardiološke procedure”, ističe naša sagovornica. 
Navodi i da KBC „Zvezdara” svaki dan radi kao hitno-prijemna ustanova i da prijem novih 
pacijenata funkcioniše normalno, te da mesta u bolnici ima dovoljno. 
Beljić Živković naglašava da bolnica, u vreme kada je bila u kovid sistemu, nikada nije imala 
toliko ljudi na kiseoniku, te da su svi zaposleni morali da se prilagode novom načinu rada. 
KBC „Zemun” je 7. septembra izašao iz kovid sistema, a direktor Dragoš Stojanović kaže za 
Tanjug da je bolnica svakodnevno u režimu rada hitne službe, zajedno sa KBC „Zvezdara”, 
Urgentnim centrom i Vojnomedicinskom akademijom. 
Stojanović navodi da je bolnica za 10 dana od kako radi van kovid sistema, primila između 300 i 
400 pacijenata, od kojih je trenutno 300 smešteno u bolnici. Slobodnih kreveta je oko 250. 
„Svakodnevno smo imali negde između 300 i 350 hitnih pregleda, a u poliklinici smo imali 
između 500 i 600 pregleda onih pacijenata koji nisu bili hitni,a koji su već ranije čekali na 
preglede”, naveo je Stojanović. 
Dodaje da se svakom pacijentu na ulazu meri temperatura i ukoliko je neko „sumnjiv”, uzima se 
brzi test i čeka se nalaz, prema kome se dalje upućuje na lečenje. 
Stojanović napominje da će se od 1. oktobra znati, kada se dobiju instrukcije od Ministarstva 
zdravlja, da li će se preći u sistem rada sa selektivnim operacijama ili će KBC „Zemun” i dalje 
nastaviti da radi samo hitne slučajeve i malignitete. 
Stojanović ukazuje i da je zemunska bolnica od 20. marta do kraja drugog pika prvog talasa 
pregledala oko 4.000 pacijenata, od kojih je gotovo 3.000 lečeno zbog kovida-19. 
„Bili smo u isto vreme i referentna institucija za prijem pacijenata iz unutrašnjosti”, navodi 
Stojanović, koji ukazuje i da je u najvećem „udaru” epidemije, u bolnici bila ogromna potrošnja 
kiseonika, te da je boca od 10 tona trošena za tri do četiri dana. 
Kaže i da je trenutno 11 zaposlenih lekara, sestara i nemedinskog osoblja u izolaciji, odnosno na 
bolovanju i da se rad obavlja kontinuirano, navodeći da sala za intervencije radi punim 
kapacitetom. 



 
 

 

 

 

 

Nije vreme za opuštanje, rizici su i dalje tu 

Od početka epidemije koronavirus je u Srbiji potvrđen kod 32.695 osoba, a od posledica zaraze 

preminulo je 738 osoba. Do sada je testirano ukupno 1.056.256 ljudi. Iako je epidemijska 

situacija trenutno povoljna, epidemiolog i član Kriznog štaba Predrag Kon upozorava da je virus 

prisutan i da nije vreme za opuštanje.  

Još tri pacijenta u Vranju 
Tokom jučerašnjeg dana, u kovid-ambulanti u Vranju obavljeno je 87 pregleda, a od tog broja 

40 prvih. Uzorkovana je krv kod 48 pacijenata i sačinjeno 36 RTG snimaka pluća. 

Takođe, urađeno je devet pi-si-ar i 38 brzih testova. U kovid-bolnici ZC u Vranju smešteno je 20 

pacijenata, od kojih sedam pozitivnih na koronavirus. 

Primljena su tri nova pacijenta, a ukupan broj slobodnih mesta je 160, podaci su sa gradskog 

sajta. 



 
 

U kovid bolnici u Surdulici trenutno je smešteno 11 pacijenata, a kod devetoro je potvrđena 

kovid infekcija. 

Tiodorović: Realno je očekivati porast procenta obolelih 
Epidemiolog Branislav Tiodorović očekuje da građani koji se budu vraćali u zemlju budu onoliko 
savesni koliko su i u samoj zemlji, jer, kako kaže, postoji određeni procenat onih koji smatraju 
da su sve mere nepotrebne. 
Nove mere danas stupaju na snagu, povećan broj ulazaka iz Crne Gore 
Stupaju na snagu nove mere Kriznog štaba i svi građani koji od 18 sati uđu u zemlju na granici će 

dobiti upozorenja sa instrukcijama gde i na koji način da se jave iako nemaju simptome 

koronavirusa.  

Aleksandar Maksimović, upravnik Carinarnice Užice, kaže za RTS da je na graničnim prelazima 

Gostun i Jabuka tokom noći bio pojačan intenzitet saobraćaja i veći broj ulazaka u Srbiju iz 

pravca Crne Gore. 

Očekuje da će do 18.00 doći do povećanog broja ulaza u Republiku Srbiju, kao i da će građani 

poštovati mere koje doneo Krizni štab. 

Od 18 časova nove mere stupaju na snagu – nadzor za one koji ulaze u zemlju 
Stupaju na snagu nove mere Kriznog štaba i svi građani Sbije koji od 18 sati uđu u zemlju biće 

pod posebnim zdravstvenim nadzorom. Na granici će dobiti upozorenja sa instrukcijama gde i 

na koji način da se jave iako nemaju simptome koronavirusa. 

Prvi korak je test samoprocene na kovid 19 koji je dostupan na sajtu e-zdravlje. Preporuka je da 

se rezultati testa sačuvaju, a period zdravstvenog nadzora traje 10 dana, posle čega treba da se 

ponovi test samoprocene. Ova pravila važe za one koji nemaju simptome virusa. 

Oni koji ih imaju, javljaju se u kovid ambulante. 

Nadležni apeluju na odgovornost i podsećaju i da su Zakonom predviđene kazne od 50 do 150 

hiljada dinara u slučaju ugrožavanja zdravlja ljudi.  

Prema poslednjim podacima, u Srbiji su potvrđena 82 nova slučaja koronavirusa. Preminula su 

još dva pacijenta. 

Mera pojačanog nadzora za sve građane Srbije koji se vraćaju iz inostranstva stupa na snagu 

danas u 18 sati. 

Epidemiolog i član Kriznog štaba Predrag Kon je, naveo da građani koji se vraćaju u zemlju imaju 

obavezu da se elektronski prijave zdravstvenom sistemu, a ako dobije neke tegobe kao što su 

povišena temperatura, gubitak čula ukusa i mirisa i ostale respiratorne tegobe, onda se javlja u 

kovid ambulantu. 

https://www.rts.rs/page/stories/ci/%D0%9A%D0%BE%D1%80%D0%BE%D0%BD%D0%B0%D0%B2%D0%B8%D1%80%D1%83%D1%81/story/3131/koronavirus-u-srbiji/4083634/koronavirus-srbija-mere-kontrola-kovid.html
https://www.rts.rs/page/stories/ci/%D0%9A%D0%BE%D1%80%D0%BE%D0%BD%D0%B0%D0%B2%D0%B8%D1%80%D1%83%D1%81/story/3131/koronavirus-u-srbiji/4082832/koronavirus-granica-posebni-nadzor.html
https://www.rts.rs/page/stories/ci/%D0%9A%D0%BE%D1%80%D0%BE%D0%BD%D0%B0%D0%B2%D0%B8%D1%80%D1%83%D1%81/story/3131/koronavirus-u-srbiji/4082832/koronavirus-granica-posebni-nadzor.html
https://www.rts.rs/page/stories/ci/%D0%9A%D0%BE%D1%80%D0%BE%D0%BD%D0%B0%D0%B2%D0%B8%D1%80%D1%83%D1%81/story/3131/koronavirus-u-srbiji/4082661/koronavirus-srbija-podaci-presek.html
https://www.rts.rs/page/stories/ci/%D0%9A%D0%BE%D1%80%D0%BE%D0%BD%D0%B0%D0%B2%D0%B8%D1%80%D1%83%D1%81/story/3131/koronavirus-u-srbiji/4082661/koronavirus-srbija-podaci-presek.html
https://www.rts.rs/page/stories/ci/%D0%9A%D0%BE%D1%80%D0%BE%D0%BD%D0%B0%D0%B2%D0%B8%D1%80%D1%83%D1%81/story/3131/koronavirus-u-srbiji/4082832/koronavirus-granica-posebni-nadzor.html
https://www.rts.rs/page/stories/ci/%D0%9A%D0%BE%D1%80%D0%BE%D0%BD%D0%B0%D0%B2%D0%B8%D1%80%D1%83%D1%81/story/3131/koronavirus-u-srbiji/4081927/kon-koronavirus-povratnici-inostranstvo-nadzor.html
https://www.rts.rs/page/stories/ci/%D0%9A%D0%BE%D1%80%D0%BE%D0%BD%D0%B0%D0%B2%D0%B8%D1%80%D1%83%D1%81/story/3131/koronavirus-u-srbiji/4081927/kon-koronavirus-povratnici-inostranstvo-nadzor.html


 
 

Prvi slučaj koronavirusa u Srbiji, registrovan je 6. marta u Subotici. 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

https://www.rts.rs/page/stories/ci/story/124/drustvo/3877897/loncar-koronavirus-prvi-slucaj-srbija-konferencija.html

